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Θέμα: Τροποποίηση των όρων της προκήρυξης του Προγράμματος «Ενίσχυση Μικρών και 
Πολύ Μικρών Επιχειρήσεων που επλήγησαν από την πανδημία Covid-19 στην Περιφέρεια 
Πελοποννήσου». 
 

Σκοπός του προγράμματος της ενίσχυσης των Μικρών και Πολύ Μικρών επιχειρήσεων της 
Περιφέρεια Πελοποννήσου που επλήγησαν από την πανδημία Covid-19, που προκηρύχθηκε 
στα τέλη του 2020, αποτέλεσε μια θετική εξέλιξη για τις επιχειρήσεις της Περιφέρειας μας, 
που αντιμετωπίζουν ανεπάρκεια ρευστότητας και υφίστανται σημαντικές ζημίες λόγω των 
επιπτώσεων από τα μέτρα για τον περιορισμό της έξαρσης της νόσου COVID-19.  

 
Εντούτοις, παρά τις αρχικές προβλέψεις κατά τον σχεδιασμό του προγράμματος, για 

άμεση και ταχύτατη εκταμίευση των ποσών που αναλογούν στους επιλαχόντες, κατέληξε να 
φτάσει μέχρι τα μέσα του έτους 2021, ώστε να ξεκινήσει η διαδικασία κατάθεσης 
δικαιολογητικών για τις εκταμιεύσεις των χρηματικών ποσών και με τις πρώτες εκταμιεύσεις 
προς τους δικαιούχους να πραγματοποιούνται περί τις αρχές Ιουλίου του 2021. 

 
Όπως προαναφέραμε και στην αρχή της επιστολής μας, ο χαρακτήρας του εν λόγω 

προγράμματος ήταν η αντιμετώπιση της ανεπάρκειας ρευστότητας των επιχειρήσεων με την 
χρηματική διευκόλυνση με την μορφή κεφαλαίου κίνησης, για την καταπολέμηση των ζημιών 
που προέκυψαν λόγω των επιπτώσεων από τα μέτρα για τον περιορισμό της έξαρσης της 
νόσου COVID-19. 

 
Φτάνοντας στο σήμερα όμως, κατόπιν επικοινωνίας που είχαμε με τους εμπλεκόμενους 

φορείς του προγράμματος, ενημερωθήκαμε ότι ακόμα υπάρχει πλήθος επιχειρήσεων που 
παρότι έχουν υποβάλλει ορθά το σύνολο των δικαιολογητικών που απαιτούνται, εντούτοις 
από τα τέλη Οκτωβρίου και μέχρι σήμερα δεν έχουν δει στο τραπεζικό τους λογαριασμό το 
ποσό της ενίσχυσης που τους αναλογεί, λόγω μη ύπαρξης χρηματικών διαθεσίμων, και με 
άγνωστο τον χρονικό προγραμματισμό της τελικής καταβολής. Θα είναι δηλαδή εντός του 
έτους 2021 ή θα φτάσει στο 2022. 

 
Διερωτώμεθα λοιπόν, πως ακριβώς θα διευκολυνθούν οι δικαιούχοι του προγράμματος 

την στιγμή που δεν τους έχουν καταβληθεί τα ποσό της επιδότησης που δικαιούνται και που 
είναι άγνωστο το πότε θα πραγματοποιηθεί αυτό. 

 
Επιπλέον, σαν να μην έφτανε αυτό, έχουμε να προσθέσουμε και μια επιπλέον απαίτηση 

του προγράμματος, που δεν είναι άλλη από την υποχρεωτική ανάλωση του κεφαλαίου 



κίνησης που θα καταβληθεί στους δικαιούχους, εντός του φορολογικού έτους 2021. Ζητείται 
δηλαδή από επιχειρήσεις που αντιμετώπισαν και αντιμετωπίζουν ενδεχομένως πρόβλημα 
ρευστότητας, να καταναλώσουν τα χρήματα που δικαιούνται από το πρόγραμμα του ΕΣΠΑ 
μέσα στο έτος 2021, χωρίς όμως καν να τα έχουν εισπράξει. 

 
 
Κλείνοντας, θα θέλαμε να επισημάνουμε την άμεση ανάγκη για νομοθετική παρέμβαση 

ώστε η εν λόγω επιδότησης να καταστεί αφορολόγητη, ανεκχώρητη και ακατάσχετη, κατά 
παρέκκλιση κάθε άλλης αντίθετης γενικής ή ειδικής διάταξης, της ενίσχυσης που 
καταβάλλεται στο πλαίσιο των συγχρηματοδοτούμενών από το ΕΣΠΑ δράσεων. Υπάρχει 
επιτακτική ανάγκη για πρόβλεψη ώστε το ποσό της επιδότησης να μην υπόκειται σε 
οποιονδήποτε φόρο, τέλος, εισφορά ή άλλη κράτηση υπέρ του Δημοσίου, ειδάλλως δεν 
υπάρχει καμία ωφέλεια για τους δικαιούχους. 

 
Ως Ένωση Λογιστών Φοροτεχνικών Ελ. Επαγγελματιών Νομού Μεσσηνίας, ζητάμε από 

όλους τους εμπλεκόμενους φορείς της Περιφέρειας Πελοποννήσου καθώς και από το 
Υπουργείο Οικονομικών και το Υπουργείο Ανάπτυξης και Επενδύσεων, ώστε να 
προχωρήσουν άμεσα σε όλες τις απαιτούμενες ενέργειες ώστε να τροποποιηθούν τα άρθρα 
της προκήρυξης του προγράμματος καθώς και την νομοθετική παρέμβαση ώστε τα ποσά της 
επιδότησης να καταστούν αφορολόγητα και ανεκχώρητα. 
 
Εν αναμονή των ενεργειών σας. 
    
 
 
Εκ του ΔΣ ΕΛΦΕΕ Μεσσηνίας 


